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Aika 25.09.2023 klo 16:30 - 18:06 
 
Paikka Teams kokous 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 
§ 300 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 4 
§ 301 Pöytäkirjan tarkastus ja tarkastajien valinta 5 
§ 302 Kirkkonummen kunnan metsästrategian päivittäminen 6 
§ 303 Oitbackan koulukiinteistön myyntiä koskeva esisopimus 27 
§ 304 Talouden seurantaraportti 8/2023 29 
§ 305 Valtioneuvos C.F. ja Maria von Wahlbergin rahaston sääntöjen 

muuttaminen, Kv 
31 

§ 306 Eron myöntäminen yhdyskuntatekniikan lautakunnan 
varajäsenyydestä sekä uuden varajäsenen valinta, K.J., Kv 

35 

§ 307 Pääkaupunkiseudun Vesi Oy:n ylimääräinen yhtiökokous 
4.10.2023 

37 

§ 308 Kiinteistö Oy Kirkkonummen Kunnantalon ylimääräinen 
yhtiökokous 4.10.2023 

39 

§ 309 Västra Nylands folkhögskola, yhtymäkokous 31.10.2023 41 
§ 310 Luksian yhtymäkokous 23.11.2023,  yhtymäkokousedustajan 

nimeämispyyntö 
42 

§ 311 Kunnanjohtajan ajankohtaiset asiat 43 
§ 312 Kuntalain 92 §:n mukaista otto-oikeusmenettelyä varten 

saapuneet päätökset 
44 

§ 313 Ilmoitusasioita tiedoksi 45 
§ 314 Muut asiat 46 
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Osallistujat 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä olleet jäsenet Haapaniemi Timo 16:30 - 18:06 puheenjohtaja  
 Aallonharja Piia 16:30 - 18:06 I varapuheenjohtaja  
 Kjerin Ulf 16:30 - 18:06 II varapuheenjohtaja  
 Granström Anneli 16:30 - 18:06 jäsen  
 Harinen Ari 16:30 - 18:06 jäsen  
 Huhmarniemi Saara 16:30 - 18:06 jäsen  
 Kaihlaranta Kati 16:30 - 18:06 jäsen  
 Kaurila Matti 16:30 - 18:06 jäsen  
 Kilappa Antti 16:30 - 18:06 jäsen  
 Myllyniemi Markus 16:30 - 18:06 jäsen  
 Sahiluoma Anna 16:30 - 18:06 jäsen  
 Liljequist Kim 16:30 - 18:06 varajäsen  
 Männikkö Kim 16:30 - 18:06 varajäsen  
 Björk Tony 16:30 - 18:06 kunnanvaltuuston 

puheenjohtaja 
 

 Hyvärinen Reetta 16:30 - 18:06 valtuuston I 
varapuheenjohtaja 

 

 Hakapää Minna 16:30 - 18:06 valtuuston II 
varapuheenjohtaja 

 

 Sailas Virpi  16:30 - 18:06 kunnanjohtaja, 
esittelijä 

 

 Suihkonen Jaana  16:30 - 18:06 hallintojohtaja  
 Lindell Esa  16:30 - 18:06 talousjohtaja  
 Kauppinen Anna-

Kaisa  
16:30 - 17:34 yhdyskuntatekniikan 

johtaja 
läsnä §:t 302 ja 
303 

 Keski-Lusa Toni  16:30 - 17:33 kuntatekniikkapäällik
kö 

läsnä § 302 

 Ekström Gunnel  16:30 - 18:06 johdon assistentti, 
pöytäkirjanpitäjä 

 

 
Poissa Aintila Anna, jäsen  
 Kajanti Carl-Johan, jäsen  
 
 
 
 
Allekirjoitukset 
  
 
 Timo Haapaniemi Gunnel Ekström  
 puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
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Pöytäkirjan tarkastus Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty 2.10.2023 
 
    
  Ari Harinen   Saara Huhmarniemi 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
 
Pöytäkirjan nähtävänäolo 
 

Tarkastettu pöytäkirja pidetään yleisesti nähtävänä kunnan verkkosivuilla 
03.10.2023  
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Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 300  
    
  

 
Päätösehdotus Puheenjohtaja toteaa kokouksen laillisesti kokoonkutsutuksi ja 

päätösvaltaiseksi. 
 

Päätös Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
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Pöytäkirjan tarkastus ja tarkastajien valinta 
 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 301    
    

 
 

Valmistelija johdon assistentti Gunnel Ekström, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
 
 
  
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää 

 
1  valita kaksi pöytäkirjantarkastajaa tarkastamaan tämän kokouksen 
pöytäkirjan 
 
2  tarkastaa tämän pöytäkirjan sähköisesti seuraavan aikataulun mukaan: 
 
Torstaina 28.9.2023 lähetetään pöytäkirja sähköpostitse 
pöytäkirjantarkastajille, jotka ilmoittavat hyväksymisestään viimeistään 
maanantaina 2.10.2023. Jos hyväksymisviestiä ei tule sihteerille em. 
ajankohtaan mennessä, pöytäkirja katsotaan hyväksytyksi. Pöytäkirja 
allekirjoitetaan sähköisesti. 
 
Pöytäkirja on nähtävänä tiistaina 3.10.2023 kunnan verkkosivulla. Yleinen 
oikaisuvaatimusaika alkaa keskiviikkona 11.10.2023. 
 

Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Ari Harinen ja Saara Huhmarniemi. 
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Kirkkonummen kunnan metsästrategian päivittäminen 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 302     
1023/10.03.01.06/2020  
 
 
Valmistelija Kuntatekniikkapäällikkö Keski-Lusa Toni 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää valtuuttaa kunnallistekniikkapalveluiden 
kunnossapitoyksikön asettamaan liitteenä olevan 
metsästrategialuonnoksen nähtäville sekä pyytämään strategiasta 
lausunnot. 

 
Käsittely Yhdyskuntatekniikan johtaja Anna-Kaisa Kauppinen ja 

kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa esittelivät asiaa kokouksessa. 
Kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa poistui kokouksesta tämän 
pykälän jälkeen klo 17.33. 

 
 

Puheenjohtaja julisti keskustelun päättyneeksi ja totesi että keskustelun 
aikana on jätetty vastaehdotuksia seuraavasti: 
 
 
Jäsen Matti Kaurilan vastaehdotus: 
Kunnanhallitus päättää hyväksyä omalta osaltaan liitteenä olevan 
metsästrategian (luonnoksen) ja esittää kunnanvaltuustolle 
metsästrategian hyväksymistä ja sen julkaisemista tämän jälkeen 
viipymättä kunnan verkkosivuilla. 
 
Vastaehdotusta kannattivat Kim Männikkö ja Ari Harinen. 
 
Vastaehdotusta ei hyväksytty yksimielisesti joten puheenjohtaja totesi, että 
asiasta on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että asiasta äänestetään niin, että ne jotka 
kannattavat päätösehdotuksen hyväksymistä äänestävät JAA, ja ne jotka 
kannattavat Matti Kaurilan vastaehdotuksen hyväksymistä äänestävät EI. 
 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
 
Äänestyksessä annettiin 9 JAA ääntä ja 4 EI ääntä. 
 
Päätösehdotus sai enemmän ääniä ja voitti. 
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JAA äänestivät: Ulf Kjerin, Anneli Granström, Saara Huhmarniemi, Timo 
Haapaniemi, Piia Aallonharja, Markus Myllyniemi, Kati Kaihlaranta, Kim 
Liljequist ja Antti Kilappa 
 
EI äänestivät: Matti Kaurila, Anna Sahiluoma, Kim Männikkö ja Ari Harinen. 
 
 
Jäsen Saara Huhmarniemen lisäysehdotus: 
Metsästrategian liitteet asetetaan nähtäville metsästrategian yhteydessä. 
Kuntalaisten osallisuuden ja päätöksenteon avoimuuden kannalta on 
tärkeää, että strategia asetetaan nähtäville kokonaisuudessaan. 
Kuntalaisilla on oltava mahdollisuus nähdä, esimerkiksi mitä metsäalueita 
nähtävillä oleva metsästrategia käsittelee. 
 
Lisäysehdotusta kannattivat Markus Myllyniemi ja Kati Kaihlaranta. 
 
Lisäysehdotusta ei hyväksytty yksimielisesti joten puheenjohtaja totesi, että 
asiasta on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti että asiasta äänestetään niin, että ne jotka 
hyväksyvät pohjaehdotuksen äänestävät JAA, ja ne jotka hyväksyvät 
Saara Huhmarniemen lisäysehdotuksen äänestävät EI. 
 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
 
Äänestyksessä annettiin 6 JAA ääntä ja 7 EI ääntä. 
 
EI sai enemmän ääniä, joten Saara Huhmarniemen lisäysehdotus liitteiden 
lisäämiseksi sai enemmän ääniä ja voitti. 
 
 
JAA äänestivät Ari Harinen, Kim Liljequist, Timo Haapaniemi, Matti Kaurila, 
Antti Kilappa ja Kim Männikkö 
 
EI äänestivät Markus Myllyniemi, Ulf Kjerin, Piia Aallonharja, Saara 
Huhmarniemi, Anna Sahiluoma, Anneli Granström ja Kati Kaihlaranta. 
 
 

 
Päätös Kunnanhallitus päätti valtuuttaa kunnallistekniikkapalveluiden 

kunnossapitoyksikön asettamaan liitteenä olevan 
metsästrategialuonnoksen nähtäville sekä pyytämään strategiasta 
lausunnot. 
 
Lisäksi kunnanhallitus päätti että metsästrategian liitteet asetetaan 
nähtäville metsästrategian yhteydessä. 

 
 
 



 
 Kirkkonummen kunta 

Kunnanhallitus 
Pöytäkirja 21  8/49 

 
Selostus Metsästrategian päivitystä on valmisteltu kunnanhallituksen päätöksen 

9.11.2020 § 394 mukaisesti. Yhdyskuntateknikan lautakunta on käsitellyt 
metsästrategiaa kokouksissaan 19.1. ja 22.5. Kokouksessaan 31.08.2023 
§ 92 lautakunta päätti esittää kunnanhallitukselle metsästategian nähtäville 
asettamista ja päätti samalla useista muutoksista strategian tekstiin ja 
poistaa strategian liiteaineistot. 

 
Kunnanhallitukselle tuodaan tiedoksi oheismateriaalina myös lautakunnalle 
esitetty viranhaltijoiden valmistelema metsästrategialuonnos.  

 
 
Päätöshistoria 
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 31.08.2023 § 92   
  
 
Valmistelija Kuntatekniikkapäällikkö Keski-Lusa Toni 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 

 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
 

 Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää: 
 
1. että se merkitsee uuden metsästrategian osaltaan käsitellyksi 
 
2. esittää kunnanhallitukselle, että se osaltaan käsittelee uuden 
metsästrategian ja valtuuttaa kunnallistekniikkapalveluiden 
kunnossapitoyksikön asettamaan uuden metsästrategian nähtäville 
sekä pyytämään strategiasta lausunnot 

 
Käsittely Käsittelyn aikana Hannu Valtanen teki muutosehdotuksen, joka on 

pöytäkirjan liitteenä.  
  
 Matti Kaurila, Aleksander Polkko, Antti Salonen ja Pekka Jäppinen 

kannattivat esitystä.  
 
 Puheenjohtaja totesi, että esitystä ei kannateta yksimielisesti, joten asiasta 

tulee äänestää.  
 
 ÄÄNESTYS 
 
 Puheenjohtaja käynnisti äänestyksen. Ne, jotka kannattavat esittelijän 

pohjaesitystä äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Hannu Valtasen 
muutosesitystä, äänestävät EI.  

 
 Puheenjohtaja päätti äänestyksen. Äänet jakautuivat seuraavasti:  
 
 2 JAA-ääntä (Jäppinen S., Karkinen) 
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 7 EI-ääntä (Jäppinen P., Liljequist, Valtanen, Salonen, Frimodig, Polkko, 

Kaurila) 
 1 TYHJÄ (Kelkka), jolloin Hannu Valtasen ehdotus voitti.  
 

Hannu Valtanen teki muutosesityksen koskien metsästrategian kohtaa 1.6.  
 
Matti Kaurila, Aleksander Polkko, Antti Salonen ja Pekka Jäppinen 
kannattivat esitystä.  
 
Puheenjohtaja totesi, että esitystä ei kannateta yksimielisesti, joten asiasta 
tulee äänestää.  
 
ÄÄNESTYS 
 
Puheenjohtaja käynnisti äänestyksen. Ne, jotka kannattavat pohjaesitystä, 
äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Hannu Valtasen esitystä, 
äänestävät EI.  
 
Puheenjohtaja päätti äänestyksen. Äänet jakautuivat seuraavasti:  
 
8 EI-ääntä (Frimodig, Jäppinen P., Kaurila, Salonen, Kelkka, Valtanen, 
Liljequist, Polkko) 
2 JAA-ääntä (Jäppinen S., Karkinen), jolloin Hannu Valtasen esitys voitti. 

 
 Kim Liljequist teki seuraavan lisäysehdotuksen:  
 
 LISÄYS metsästrategian kohtaan 1.6: "Metsähoidossa, sen suunnittelussa 

ja toteutuksessa käytetään tarvittaessa ulkopuolista asiantuntija-apua." 
 
 Matti Kaurila, Aleksander Polkko, Antti Salonen ja Josephine Frimodig 

kannattivat lisäystä. 
  
 Puheenjohtaja totesi, että esitystä kannatettiin yksimielisesti.  
 
 Kim Liljequist teki seuraavan lisäysehdotuksen 
 
 LISÄYS metsästrategian kohtaan 1.6: "Ilmastolliset, ekologiset ja 

sosiaaliset arvoperiaatteet eivät saa kohtuuttomasti rajoittaa ja/tai rasittaa 
metsien taloudellista käyttöä."  

 
 Aleksander Polkko, Josephine Frimodig, Jenny Snellman ja Antti Salonen 

kannattivat esitystä. 
 
 Puheenjohtaja totesi, että esitystä ei kannateta yksimielisesti, joten asiasta 

tulee äänestää.  
 
 ÄÄNESTYS 
  
 Puheenjohtaja käynnisti äänestyksen. Ne, jotka kannattavat Hannu 

Valtasen pohjaesitystä, äänstävät JAA ja ne, jotka kannattavat Kim 
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Liljequistin lisäyksen lisäämistä Hannu Valtasen pohjaesitykseen, 
äänestävät EI.  

 
 Puheenjohtaja päätti äänestyksen. Äänet jakautuivat seuraavasti:  
 
 6 EI-ääntä (Kaurila, Frimodig, Liljequist, Salonen, Polkko, Valtanen) 
 4 JAA-ääntä(Jäppinen S., Jäppinen P., Karkinen, Kelkka), jolloin 

Liljequistin lisäys lisätään.  
 
 Ronja Karkinen teki seuraavan ehdotuksen:  
 
 Vedetään kaaviossa kuntalaiset -alapalkista nuolet viemään sivuille 

ylösmenevän nuolen sijaan. 
 
 Sanni Jäppinen kannatti ehdotusta. 
 
 Puheenjohtaja totesi, että esitystä ei kannateta yksimielisesti, joten asiasta 

tulee äänestää.  
 
 ÄÄNESTYS 
 
 Puheenjohtaja käynnisti äänestyksen. Ne, jotka kannattavat nykyistä 

muotoilua, äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Ronja Karkisen 
muutosta, äänestävät EI. 

 
 Puheenjohtaja päätti äänestyksen. Äänet jakautuivat seuraavasti:  
  
 5 EI-ääntä (Jäppinen P., Karkinen, Salonen, Jäppinen S., Kelkka) 
 2 JAA- ääntä (Polkko, Valtanen) 
 3 TYHJÄÄ (Liljequist, Frimodig, Kaurila), jolloin Ronja Karkisen ehdotus 

voitti. 
 
 Ronja Karkinen teki seuraavan ehdotuksen:  
  
 Muutetaan liitteen 1.1.7. kappaleessa: Osallistamisessa annetaan 

kuntalaisille, järjestöille ja muille tahoille mahdollisuus LAUSUA 
LUONTOMETSÄsuunnitelmAN JA TOIMENPIDEOHJELMAN 
ehdotuksista. LAUSUNNOISTA tehty kooste ja vastineet liitetään 
lautakunnan käsittelyAINEISTOON. 

 
 Puheenjohtaja totesi, että yllämainittu ehdotus on rauennut Hannu 

Valtasen ensimmäisen muutosehdotuksen voittaessa alkuperäisen 
ehdotuksen. Hannu Valtasen voittanut muutosehdotus poisti strategian 
liitteet.  

 
 Ronja Karkinen teki seuraavan ehdotuksen:  
 
 Asukas- ja käyttäjätyytyväisyyttä seurataan kymmenen vuoden sijaan 

tiheämmin, jotta varmistetaan kuntalaisten tyytyväisyys ja osallistaminen. 
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 Josephine Frimodig, Kim Liljequist, Sanni Jäppinen, Teemu Kelkka, Antti 

Salonen ja Hannu Valtanen kannattivat esitystä.  
 
 Esitystä kannatettiin yksimielisesti. 
 
 Ronja Karkinen teki seuraavan esityksen:  
 
 Lähi-ja virkistysmetsien luokista poistetaan mahdollisuus aukkohakkuisiin. 

Tämä kunnioittaa asukkaiden strategian kuntalaiskyselyssä esittämiä 
toiveita luonnontilaisesta ja virkistävästä metsäkokemuksesta. 

 
 Sanni Jäppinen ja Pekka Jäppinen kannattivat esitystä. 
 
 Puheenjohtaja totesi, että esitystä kannatettiin yksimielisesti. 
 
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti: 

 
1. että se merkitsee uuden metsästrategian osaltaan käsitellyksi 
 
2. esittää kunnanhallitukselle, että se osaltaan käsittelee uuden 
metsästrategian ja valtuuttaa kunnallistekniikkapalveluiden 
kunnossapitoyksikön asettamaan uuden metsästrategian nähtäville sekä 
pyytämään strategiasta lausunnot  
 
3. hyväksyä liitteen mukaiset muutokset 
 
4. hyväksyä seuraavat muutokset: 
 
4.1. LISÄYS metsästrategian kohtaan 1.6: "Metsähoidossa, sen 
suunnittelussa ja toteutuksessa käytetään tarvittaessa ulkopuolista 
asiantuntija-apua." 
 
4.2. LISÄYS metsästrategian kohtaan 1.6: "Ilmastolliset, ekologiset ja 
sosiaaliset arvoperiaatteet eivät saa kohtuuttomasti rajoittaa ja/tai rasittaa 
metsien taloudellista käyttöä." 
 
4.3. Vedetään kaaviossa kuntalaiset -alapalkista nuolet viemään sivuille 
ylösmenevän nuolen sijaan. 
 
4.4. Asukas- ja käyttäjätyytyväisyyttä seurataan kymmenen vuoden sijaan 
tiheämmin, jotta varmistetaan kuntalaisten tyytyväisyys ja osallistaminen. 
 
4.5. Lähi-ja virkistysmetsien luokista poistetaan mahdollisuus 
aukkohakkuisiin. Tämä kunnioittaa asukkaiden strategian 
kuntalaiskyselyssä esittämiä toiveita luonnontilaisesta ja virkistävästä 
metsäkokemuksesta. 
 
Jäsenet Ronja Karkinen ja Sanni Jäppinen jättivät päätöksestä eriävän 
mielipiteen. 
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Selostus Uusi Kirkkonummen kunnan metsästrategia, joka koskee Kirkkonummen 

kunnan omistamia metsiä, sisältää metsästrategian ja strategian liitteen.  
Liitteessä on esitelty toimintaperiaatteita, metsien käsittelyperiaatteet 
RAMS 2020 kunnossapitoluokissa ja sanasto. 

 
 Metsästrategian päivityksessä ja siihen liittyvässä liitteessä on otettu 

huomioon helmikuussa 2022 järjestetyn metsästrategian kuntalaiskyselyn 
tulokset, yhdyskuntatekniikan lautakunnan 22.10.2020 § 112 päätöksessä 
esitetyt päivitystarpeet, 19.01.2023 § 5 käymät evästykset kannatusten 
mukaisesti sekä 25.05.2023 § 60 kokouksessa esiin tuodut ehdotukset 
siltä osin kuin mahdollista. Myös valtuuston 08.03.2021 hyväksymä 
Kirkkonummen kunnan kestävän energian ja ilmaston toimintasuunnitelma 
(SECAP) huomioitu. Liitteitä on tarkennettu entisestä. 

 
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 25.05.2023 § 60   
  
Valmistelija Kuntatekniikkapäällikkö Keski-Lusa Toni  
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 

 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
 
 

  
 Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää: 

 
1. että se merkitsee uuden metsästrategian osaltaan käsitellyksi 
 
2. esittää kunnanhallitukselle, että se osaltaan käsittelee uuden 
metsästrategian ja valtuuttaa kunnallistekniikkapalveluiden 
kunnossapitoyksikön asettamaan uuden metsästrategian nähtäville sekä 
pyytämään strategiasta lausunnot 

 
Käsittely Käsittelyn aikana Kim Liljequist teki seuraavan vastaesityksen:  
 
 VASTAESITYS: Metsästrategian sivu 4/7, kohta 1.3 “Kunnan ilmastotyön 

vaikutus metsästrategiaan” loppuun lisätään teksti: Ilmastolliset, ekologiset 
ja sosiaaliset arvoperiaatteet eivät saa kohtuuttomasti rajoittaa ja/tai 
rasittaa metsien taloudellista käyttöä. 

 
 Matti Kaurila, Josephine Frimodig, Jenny Snellman ja Antti Salonen 

kannattivat esitystä.  
 
 Lisäksi Kim Liljequist teki myös seuraavan vastaesityksen:  
 
 VASTAESITYS: Metsästrategian sivu 4/7, kohta 1.3: “Kunnan ilmastotyön 

vaikutus metsästrategiaan” loppuun lisätään teksti: Metsämaiden osittainen 
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myynti on pidettävä vaihtoehtoisena keinona kunnan metsien taloudellisen 
järkevyyden ja tasapainon varmistamiseksi. 

 
 Josephine Frimodig kannatti esitystä. 
 
 Hannu Valtanen teki vastaesityksen metsästrategiaan. Hannu Valtasen 

vastaesitys on pöytäkirjan liitteenä. 
  
 Matti Kaurila kannatti esitystä 
 
 Lisäksi Hannu Valtanen vastaesityksen 
 
 luku 1.2 kpl 3: Kunnan metsätaloussuunnitelma kattaa runsaat 1300 ha 

metsätalouden maata. Puuston tilavuus tällä alueella on 260 000 m3, josta 
kuusta ja mäntyä molempia 35 %, koivua ja muita lehtipuita 30 %. Puuston 
keskitilavuus on lähes 200 m3/ha. Metsien ikärakenne on painottunut 
varttuneisiin ja vanhoihin metsiin: metsistä 55 % on yli 60 vuotista, 38 % on 
20-60 vuotista ja nuoria metsiä, alle 20 vuotista on 8 % pinta-alasta. 
Metsien vuotuinen kasvu on n. 8500 m3/v, eli 6 m3/ha/v. Toteutunut 
hakkuupolitiikka on merkinnyt, että vuotuinen kasvu taantuu ja ikärakenne 
edelleen vinoutuu. Hiilivarasto kasvaa, mutta vuosittainen hiilinielu 
vähenee. 

 Matti Kaurila kannatti esitystä. 
 
 Lisäksi Hannu Valtanen teki seuraavan vastaesityksen: 
 
 Metsästrategiaan lisätään liite RAMS-luokittelusta 
 
 Pekka Jäppinen teki seuraavan palautusehdotuksen: 
 
 Ehdotan, että metsästrategia palautetaan uudelleenvalmisteluun siten, että 

Hannu Valtasen kokouksessa esitetämä muokattu metsästragia sekä 
kokouksessa esiin tuodut otetaan valmistelussa huomioon. 

 
 Teemu Kelkka ja Sanni Jäppinen kannattivat ehdotusta 
 
 Ronja Karkinen teki seuraavan palautusehdotuksen: 
  
 Muotoillaan niin, että metsien tulisi toimia hiilinieluina koko ajan, ei vain 

pitkällä aikavälillä. Muotoillaan myös niin, että hiilitaselaskelmat tehdään 
ennen kymmenvuotista metsäsuunnitelmaa. Muotillaan niin, että arvojen 
tasa-arvon sijaan uskalletaan asettaa haluamamme asiat 
arvojärjestykseen strategisesti. 

 
 Sanni Jäppinen kannatti palautusehdotusta. 
 
 Puheenjohtaja totesi, että Pekka Jäppisen ja Ronja Karkisen 

palautusehdotukset äänestetään toisiaan vastaan.  
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 Puheenjohtaja käynnisti äänestyksen: Ne, jotka kannattivat Pekka 

Jäppisen palautusehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Ronja 
Karkisen palautusehdotusta äänestävät EI. 

 
 Puheenjohtaja päätti äänestyksen. Äänet jakautuivat seuraavasti:  
 
  8 JAA-ääntä (Frimodig, Salonen, Snellman, Valtanen, Liljequist, Kaurila, 

Jäppinen P., Kelkka) 
 2 EI-ääntä (Karkinen, Jäppinen S.), jolloin Pekka Jäppisen 

palautusehdotus voitti.  
 
 Pekka Jäppisen palautusehdotusta ei kannatettu yksimielisesti, joten 

puheenjohtaja totesin, että asiasta tulee äänestää. Ne, jotka kannattavat 
asian jatkokäsittelyä, äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Pekka 
Jäppisen palautusehdotusta, äänestävät EI.  

 
 Äänet jakautuivat seuraavasti:  
  
 1 JAA-ääni (Karkinen)  
 9 EI-ääntä (Jäppinen P., Salonen, Kelkka, Jäppinen S., Snellman, 

Valtanen, Liljequist, Kaurila, Frimodig), jolloin Pekka Jäppisen 
palautusehdotus, jossa Hannu Valtasen kokouksessa esitetämä muokattu 
metsästragia sekä kokouksessa esiin tuodut otetaan valmistelussa 
huomioon, voitti. 

 
  
 
  
 
  
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti  

 
1.palauttaa asian valmisteluun 
 
2. että Hannu Valtasen kokouksessa esitetämä muokattu metsästragia 
sekä kokouksessa esiin tuodut ehdotukset otetaan valmistelussa 
huomioon 
 
3. että asia tuodaan uudelleen käsittelyyn joko seuraavaan lautakunnan 
kokoukseen tai kesän jälkeiseen kokoukseen 

 
Tiedoksi 
 
Selostus Uusi Kirkkonummen kunnan metsästrategia sisältää Metsästrategian ja 

strategian liitteen. Liitteessä on esitelty toimintaperiaatteita, metsien 
käsittelyperiaatteet RAMS 2020 kunnossapitoluokissa ja sanasto. 
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 Metsästrategian päivityksessä ja siihen liittyvässä liitteessä on otettu 

huomioon yhdyskuntatekniikan lautakunnan 22.10.2020 § 112 
päätöksessä esitetyt päivitystarpeet sekä 19.01.2023 § 5 käymät 
evästykset kannatusten mukaisesti. 

 
 Metsästrategian onnistunut toteuttaminen edellyttää 

kunnallistekniikkapalveluissa metsiin liittyvän osaamisen lisäämistä sekä 
riittävien määrärahojen varaamista osaamisen varmistamiseksi. 

 
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 19.01.2023 § 5  
  
Valmistelija kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 

 
 
 

Esittelijä Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää  
  
1 
että se merkitsee uuden metsästrategian osaltaan käsitellyksi 
 
2 
esittää kunnanhallitukselle, että se osaltaan käsittelee uuden 
metsästrategian ja valtuuttaa kunnallistekniikkapalveluiden 
kunnossapitoyksikön asettamaan uuden metsästrategian nähtäville sekä 
pyytämään strategiasta lausunnot 

 
 
Käsittely Puheenjohtaja esitti käsittelyn tavaksi käydä evästyskeskustelua 

lautakunnan keskuudessa. Hyväksytyt evästykset huomioidaan 
kannatusten mukaisesti. Käsittelyjärjestys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Lautakunta kävi evästyskeskustelua. 
 
Esitetyt evästykset: 
 
Sanni Jäppinen esitti seuraavan evästysehdotuksen; - Kartta kunnan 
metsäomistuksesta ja asukaskyselyn tulokset mukaan seuraavaan 
käsittelyyn. 
Ehdotusta kannattivat Ronja Karkinen, Kim Liljequist, Jenny Snellman, 
Pekka Jäppinen, Matti Kaurila, Teemu Kelkka ja Josephine Frimodig. 
 
Käsittelyn aikana Hannu Valtanen teki seuraavan evästysehdotuksen; 
Esitän, että kokousmateriaaleissa olevaa metsästrategialuonnosta ei 
yksityiskohtaisesti käsitellä. Asiasta tulee käydä yleiskeskustelu ja evästää 
kunnan virkahenkilöstö valmistelemaan uusi, nyt esitettyä luonnosta 
tiiviimpi metsästrategia. Sen ei pidä puuttua yksityiskohtiin, vaan antaa 
metsäisiin alueisiin liittyvälle päätöksenteolle ja toiminnalle päämäärät ja 
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tavoitteet. 
Evästystä kannattivat Matti Kaurila, Aleksander Polkko, Kim Liljequist, 
Jenny Snellman, Pekka Jäppinen ja Josephine Frimodig. 
 
Pekka Jäppinen esitti seuraavan evästysehdotuksen; Strategiassa tulee 
tuoda selkeästi esille kunnan metsäomistus vs metsäpinta-ala kunnassa, 
jotta saadaan kuva mittakaavasta mitä strategia koskee. 
Ehdotusta kannattivat Jenny Snellman, Sanni Jäppinen, Ronja Karkinen, 
Teemu Kelkka, Matti Kaurila ja Hannu Valtanen. 
 
Ronja Karkinen esitti seuraavan evästysehdotuksen; Asukas- ja 
käyttäjätyytyväisyyttä olisi hyvä seurata useammin kuin kymmenen vuoden 
välein. 
Ehdotusta kannattivat Sanni Jäppinen, Kim Liljequist, Jenny Snellman ja 
Josephine Frimodig. 
 
Ronja Karkinen esitti seuraavan evästysehdotuksen; Hoitosuunnitelmat 
esitellään jatkossakin alueittain asukkaille (Keskusta, Masala ja Veikkola.) 
Ehdotusta kannattivat Teemu Kelkka ja Sanni Jäppinen. 
 
Hannu Valtanen esitti seuraavan evästysehdotuksen; Omalta osaltani 
haluan metsästrategian vastaavan seuraaviin kysymyksiin / käsittelevän 
seuraavia asioita:  
1. Miksi kunta julkaisee metsästrategian?  
- Esimerkiksi näin:” Strategia antaa tavoitteellisen ohjeistuksen sille, miten 
kunnan omistuksessa olevia metsäisiä alueita hoidetaan, käytetään ja 
hallinnoidaan.”  
2. Kuvaus Kirkkonummen kunnan metsävaroista ja niiden hoidon, käytön 
ja hallinnan kehikko  
- Kuvaus kattaa yksityismetsät, valtion metsät ja kunnan metsät (nyt 
esittelyteksti toteaa, että kunnan omistamia metsiä on 2 700 ha, mutta 
kunnan metsänhoitosuunnitelman mukaan niitä on 1 321 ha?).  
- Kuvaus voimassa olevasta ohjaavasta lainsäädännöstä (metsälaki, 
luonnonsuojelulaki yms.) sekä vapaaehtoisista ohjaustoimista, kuten 
PEFC- ja FSC-metsäsertifiointi, sekä lyhyt kuvaus näiden 
ohjausvaikutuksista sekä laajuudesta kunnassa.  
3. Mitä metsäisiä alueita metsästrategia koskee?  
4. Metsästrategian liittymäkohdat kunnan muihin strategioihin 
(kuntastrategia, ilmastostrategia jne.)  
5. Metsästrategian keskeiset päämäärät ja tavoitteet  
- Metsien hoidolle, käytölle ja hallinnolle voidaan määritellä esim. seuraava 
tavoite: ”Kunnan omistamia metsäisiä alueita hoidetaan lainsäädännön ja 
sertifioinnin periaatteiden mukaisesti ekologisesti, sosiaalisesti, 
kulttuurisesti ja taloudellisesti kestävällä tavalla ottaen huomioon, että 
kosteikkoalueilla myös ns. jatkuvan kasvatuksen toteuttaminen on 
mahdollista”  
- kohtien 2. ja 4. sisällöstä tehtävät johtopäätökset:  
o kunnan suhteellisen pieni metsänomistus korostaa niiden käyttöä 
ensisijaisesti kuntalaisten virkistysalueina  
o kunnan omistamien metsien merkitys hiilinieluina ja luonnon 
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monimuotoisuuden turvaajana on silti tärkeä; nämä päämäärät ovat 
mukana niin lainsäädännössä kuin sertifioinneissakin  
o kunnan talous huomioon ottaen kunnan metsät tuottavat myös 
puunmyyntituloja. Myynnit tulee toteuttaa kustannustehokkaasti ja koko 
metsäisten alueiden hoidon, käytön ja hallinnan kustannuksia ja tuloja on 
seurattava vuosittain.  
6. Kunnan omistamien metsien hoito- ja käyttöluokitus 
 - Kunta halunnee käyttää Viherympäristöliiton luokitusta metsäisille alueille 
- Lyhyt kuvaus pinta-aloineen siitä, miten metsät luokitellaan ja miten eri 
luokkia pääpiirteisesti hoidetaan, käytetään ja hallinnoidaan yksityiskohtiin 
menemättä  
- Eri hoito- ja käyttöluokkien hoitokäytänteet ovat kompromissi kohdan 5 
päämääristä; kaikkia päämääriä on perusteltua toteuttaa kaikilla 
metsäalueilla samanaikaisesti niiden painotuksia vaihdellen  
- Kunnan tulisi olla metsäreviirin (Skogsrevir) jäsen, jolloin neuvontaa ja 
palveluja olisi edullisesti saatavilla  
– ja mahdollisuus olla mukana ryhmäsertifioinnissa (Kestävän 
Metsätalouden Yhdistys)  
7. Muutamia erilliskysymyksiä  
- Metsästrategiassa ei tulisi käsitellä muita kuin kunnan omistamiin metsiin 
kohdistuvia asioita.  
- Kunnan metsille laaditaan kilpailutuksen kautta 10-vuotinen metsien 
hoito- ja käyttösuunnitelma, joka toteuttaa tätä metsästrategiaa ja jonka 
toteutumista YT-ltk seuraa.  
- Kunnan metsille on asetettava metisen hoito- ja käyttösuunnitelmaan 
perustuva vuosittainen euromääräinen tulostavoite, jonka toteutumista YT-
ltk seuraa - Kun kunnan metsien hoitoon, käyttöön ja hallinnointiin halutaan 
palautetta kuntalaisilta, palautetta haettaessa on huolehdittava siitä, että se 
saadaan kaikkia kuntalaisia edustavasti  
- Metsästrategian kohdistumista metsien käytön yksityiskohtiin tulee 
välttää; lainsäädäntö ja erityisesti metsäsertifioinnit antavat useimmiten 
riittävän yksityiskohtaista ohjeistusta  
- Metsästrategia tulee laatia niin, että tarve erillisten termien määrittelyyn 
olisi mahdollisimman vähäinen  
– nyt käsittelyyn tuodussa luonnoksessa ”termit” eivät ole yleisesti 
hyväksyttyjä ja ovat pikemminkin lyhyitä esseitä kuin sisältöä selvittäviä 
määritelmiä 
Ehdotusta kannattivat Matti Kaurila ja Aleksander Polkko. 
 
Ronja Karkinen esitti seuraavan evästysehdotuksen; Hiilitaselaskelmassa 
olisi hyvä huomioida myös maaperään sitoutuva hiili. 
Ehdotusta kannatti Sanni Jäppinen. 
 
Kim Liljequist esitti seuraavan evästysehdotuksen; Metsien osalta olisi 
hyvä, jos kunta käyttäisi varovaisuutta ja erityisharkintaa metsiensä 
suojelussa. Perusteluna on, että kunta pystyy hoitamaan metsiään HINKU-
viisaasti ja vastuullisesti ilman suojelupäätöstä/-merkintääkin. Lisäksi 
mahdollinen suojelumerkintä/-päätös sulkisi pois metsämaan 
tulevaisuuden käyttömahdollisuuksia, kuten esimerkiksi tiettyjen osien 
kaavoittamisen asuinkäyttöön/elinkeinoelämälle, tai myymisen 
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yksityishenkilöille/yrityksille. 
Ehdotusta kannatti Matti Kaurila. 
 
Sanni Jäppinen esitti seuraavan evästysehdotuksen; Käytetään 
metsäluonnon taloudellisissa mittareissa Metso-ohjelman piiriin saatuja 
alueita. 
Ehdotusta kannatti Ronja Karkinen. 
 
Teemu Kelkka esitti seuraavan evästysehdotuksen; Esitän vanhan 
metsästrategian kumoamista vanhentuneena ja uuden metsästrategian 
viemistä edelleen eteenpäin. 
Ehdotusta kannatti Aleksander Polkko. 
 
Antti Salonen esitti seuraavan evästysehdotuksen; Onko metsästrategialle 
tarve? Metsäluonnonhoitosuunnitelma on toimeenpanevampi asiakirja joka 
on voimassa 2019 -2029. Se on laadittu vanhan strategian pohjalta. 
Ehdotan, että kumotaan vanha metsästrategia ja ei laadita uutta ennen 
vuotta 2027. Kunnan metsiä ei voida hoitaa niin kauan kuin vanhastrategia 
on kumoamatta. Hoidetaan metsät hyväksytyn 
metsäluonnonhoitosuunnitelman mukaisesti uuden strategian laadintaan ja 
hyväksyntään asti Tämä päätös tehtävä kunnanvaltuustossa, koska 
strategian laadinta on kirjattu budjettikirjaan. 
Ehdotusta ei kannatettu. 
 
Kim Liljequist esitti seuraavan evästysehdotuksen; Metsästrategiasta ja 
toimenpideohjelmasta lienee hyvä pitää iltakoulu KH, RYL, YTL.  
Ehdotusta ei kannatettu. 
 
 
Puheenjohtaja totesi keskustelun aikana annetut kannatukset ja päätti 
evästyskeskustelun. Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti merkitä käydyn 
evästyskeskustelun tiedoksi.  
 
Keskustelun jälkeen yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti palauttaa asian 
yksimielisesti valmisteltavaksi ja totesi, että lautakunnan käymä 
evästyskeskustelu tulee huomioida valmistelussa. 

   
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti merkitä käydyn keskustelun tiedoksi 

sekä palauttaa asian yksimielisesti valmisteluun. Valmistelussa 
huomioidaan lautakunnan käymä evästyskeskustelu. 

 
 Toimitusjohtaja Erno Lehto, Innofor Oy:stä liittyi kokoukseen etänä 5 § 

esittelyn ajaksi klo 18.36 – 19.52. 
Kunnanarkkitehti Tero Luomajärvi poistui kokouksesta 5 § esittelyn aikana 
klo 19.00.  
Asemakaavapäällikkö Simon Store poistui kokouksesta 5 § käsittelyn 
aikana klo 19.52. 
Puistomestari Seija Heinola poistui kokouksesta § 5 käsittelyn jälkeen 
klo 20.22. 
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Yhdyskuntatekniikan lautakunta piti käsittelyssä tauon § 5 aikana klo 20.22 
– 20.29. 

 
 
Selostus TAUSTAA 
 
 Kunnanhallitus on yhdyskuntatekniikan lautakunnan esityksestä 

käynnistänyt metsästrategian päivitystyön päätöksellään 9.11.2020 § 394 
ja asettanut metsästrategian päivitystyölle työryhmän valmistelemaan 
strategiaa. Voimassa olevan metsästrategian kunnanhallitus on päättänyt 
31.10.2005. Työryhmä on kokoontunut säännöllisesti ja uutta 
metsästrategiaa varten on teetetty kuntalaiskysely keväällä 2022. 

 
 Uudessa metsästrategiassa on otettu mahdollisimman hyvin huomioon 

kuntalaisten ja eri sidosryhmien näkökulmat. Työryhmän työssä on noussut 
esille muun muassa luonnon monimuotoisuuden säilyttäminen, kunnan 
ilmastotavoitteet ja maankäytön tavoitteet. Etenkin ilmastotavoitteilla on 
merkittävä rooli uudessa metsästrategiassa. 

 
 Kirkkonummen kunta omistaa tällä hetkellä n. 2700 ha metsäisiä 

ympäristöjä (sisältää kalliomaita ja niittyjä). Metsäluonnonhoito-
suunnitelmaan kirjattuna on kasvavia metsämaita runsas 1100 ha ja 
kitukasvuista kallio- tai metsämaata vajaa 200 ha. Suojelu- ja 
arvometsäalueita on n. 1125 ha (merialueet poisluettuna). 

 
 Pääosa Kirkkonummen suojelualueiden ulkopuolisista metsistä on 

käyttöluokaltaan lähimetsää tai virkistys- ja ulkoilumetsää. Talousmetsäksi 
on merkittynä n. 135 ha metsäluonnonhoitosuunnitelman alueista. 

 
 Metsästrategian päivityksessä on otettu huomioon yhdyskuntatekniikan 

lautakunnan 22.10.2020 § 112 päätöksessä esitetyt päivitystarpeet. 
Uudessa strategiassa on esitetty muun muassa hoitoluokitus RAMS 2020 -
luokituksen mukaisesti. 

 
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 22.10.2020 § 112  
  
 
Valmistelija kunnanpuutarhuri Harry Eklund, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 

 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta on 16.6.2020 talouden 
tasapainottamistoimenpiteiden käsittelyn yhteydessä tuonut esille tarpeen 
metsästrategian päivittämiseen. Kunnanvaltuusto on 21.9.2020 vuoden 
2021 talousarvion laadintakehyksen käsittelyssä päättänyt, että 
metsätulojen lisäämistä selvitetään talousarvion lopulliseen käsittelyyn 
mennessä. 
Kirkkonummen kunnalla on metsämaata n. 1300 ha. Kunnan omistamien 
metsien käsittelyn päämäärät ja toimintaperiaatteet perustuvat 
Metsästrategiaan (Kh 31.10.2005). Strategian perusteella päivitettiin 
Luonnonhoito- ja talousmetsäsuunnitelma (Yt lautakunta 22.08.2019). 
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Suunnitelmassa esitetään puustotiedot, ne tavoitteet ja toimenpiteet, joita 
kunnan metsissä tehdään seuraavan kymmenen vuoden aikana. 
Luonnonsuojelualueet eivät kuulu tähän suunnitelmaan.  
 
Hyväksytystä Luonnonhoito- ja talousmetsäsuunnitelmasta tehdään 
vuosittain toimenpideohjelma, joka määrittää sopivan kokonaisuuden 
maastossa tehtävästä hoito- ja korjuutöistä. Maastokäynneillä 
tarkennetaan suunnitelman yksityiskohdat, esim. arvokkaat luontokohteet. 
Toimenpideohjelma esitellään kuntalaisille yleisötilaisuudessa ja annetaan 
mahdollisuus palautteelle. Toimenpideohjelmasta pyydetään lausuntoja 
yhteistyötahoilta ja sen hyväksymisestä päättää yhdyskuntatekniikan 
lautakunta. 
 
Vuonna 2019 hyväksytyn Luonnonhoito- ja talousmetsäsuunnitelman 
mahdollisia päivittämistarpeita arvioidaan Metsästrategian 
päivitystyöprosessin aikana. Jos strategia päivitetään, voidaan tulevien 
toimenpideohjelmien laadinnassa ottaa metsästrategian muutokset 
huomioon.  
 
 
Perustelut strategian päivitystarpeista 
 
Voimassa oleva Metsästrategia tulisi päivittää, jotta se paremmin vastaisi 
nykyhetken tarpeisiin.  
 
Nykyinen metsästrategia perustuu vanhentuneeseen viheralueiden ABC-
hoitoluokitukseen. Viheralueiden hoitoluokitus on päivitetty vuonna 2020 
vastaamaan nykyisiä tarpeita ja samalla on siirrytty hoitoluokituksesta 
kunnossapitoluokitukseen, joka on sisällöllisesti laajempi kokonaisuus. 
Uudessa viheralueiden kunnossapitoluokituksessa RAMS 2020 korostuu 
arvoajattelu. Viheralueiden kunnossapitoon sijoitettu pääomaa tuottaa sekä 
taloudellista että fyysistä ja henkistä hyvinvointia viheralueiden omistajille 
ja käyttäjille muun muassa tuottamiensa ekosysteemipalveluiden ja 
estetiikan kautta.  
 
Hoitoluokituksen päivityksen myötä keväällä 2021 ilmestyvä VKT 2021 
(Viheralueiden kunnossapidon yleinen työselostus) korvaa VHT’14 
(Viheralueiden hoidon työselostus). Uudistettu kunnossapidon työselostus 
kytkeytyy uuteen RAMS 2020 -luokitukseen ja tulee ohjaamaan kunnan 
kaikkien viheralueiden (myös metsien) kunnossapitoa. 
 
Hinku-kuntana ekosysteemipalvelut pitäisi huomioida strategian 
laadinnassa. 
• tuotantopalvelut (energia, makea vesi, ravinto, raaka-aineet) 
• säätely- ja ylläpitopalvelut (ilmaston säätely, pölyttäminen, veden 
puhdistus ja pidätys, hiilen kierto, typen sidonta, ravinteiden ja veden 
kierto, eroosion torjunta, yhteyttäminen, haitallisten aineiden käsittely) 
• kulttuuripalvelut (virkistys, luonnonmaisema, luontomatkailu, koulutus ja 
kasvatus, kulttuuriperintö) 
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Nykyinen strategia linjaa monipuolisesti asioita, mutta siitä puuttuvat 
tavoitetasot. Mikäli löydetään hyvä mittaristo, voidaan asioita kehittää 
systemaattisesti, vaikutukset todentaa ja tuloksia mitata. Mittarit voivat olla 
rahallisia, mutta perustua myös esimerkiksi kävijämääriin metsäalueella, 
hiilitaseeseen tai luonnon monimuotoisuuteen vaikuttaviin metsän 
rakennepiirteisiin, kuten kuolleen puun määrään. Puustoon ja maahan 
sitoutuneen hiilen tase voidaan määritellä, mikä antaa mahdollisuuden 
tarkastella kivennäismaiden metsänkäsittelyn vaikutuksia hiilitaseeseen. 
Mittarit antaisivat hyvin toimiessaan tietoa laaja-alaisemmin päätöksenteon 
tueksi, joten asiaa on syytä tarkastella strategian päivityksen yhteydessä. 
 
Voimassa olevan strategian mukaan lähimetsien hakkuutoimenpiteet 
tehdään käsityönä tai kevyellä kalustolla roudan ja lumen aikana. Kaadetut 
puut viedään pois kevyellä kalustolla. Kaluston koko tulisi valita paikan ja 
tarpeen mukaan; suuria puita ei voi aina kevyellä kalustolla kaataa. Etelä-
Suomessa voi kulua vuosia ennen kuin on tarpeeksi pitkä routa-aika 
metsänhoitotöiden tekoon. Näin työt jäävät suorittamatta. Syyskesän kuiva 
keli on nykyisin usein parempaa aikaa toimenpiteille.  
 
Talousmetsät sijaitsevat kauempana asutuksesta tai taajamarakenteen 
ulkopuolella eikä niillä ole juurikaan virkistys- tai retkeilykäyttöä. Lähes 
kaikissa kunnan talousmetsäksi merkityissä metsissä liikkuu kuitenkin 
paljon ulkoilijoita, joten ne ovat hyvin lähellä ulkoilu- ja virkistysmetsiä. 
Käyttöluokitusta tulisi tarkastella uudelleen. 
 
Strategiassa tulisi myös ottaa kantaa toimenpideohjelman toteuttamisen 
jälkeisiin hoitotoimiin, esim. ”pusikoitumisen” raivaustyöt. 
 
Nykyisen strategian mukainen tavoitteellinen hakkuumäärä on enintään 
2500 m3/v. Metsästrategian päivityksessä on syytä tarkastella, onko 
vuotuista enimmäishakkuumäärää perusteltua nostaa. Strategiatyössä 
määritellään metsän eri kunnossapitoluokkiin (esim. lähimetsä, ulkoilu- ja 
virkistysmetsä, suojametsä ja talousmetsä) ja hoitoluokkiin kohdistuvat 
hoitotoimenpiteet.  
 
 
Metsästrategian valmistelutyön kuvaus 
 
Metsästrategian valmistelutyö tehdään virkamiestyönä. Valmistelua ohjaa 
ohjausryhmä, johon kutsutaan edustajia kaavoitus- ja 
liikennejärjestelmäpalveluista, ympäristönsuojelusta, sivistys- ja vapaa-
aikapalveluista ja konsernihallinnosta. Valmistelutyöstä vastaa 
kunnallistekniikkapalvelut. Työn koordinoi kunnan metsätoimija (Innofor 
Oy), joka mm. vastaa kunnan metsien toimenpideohjelmien laatimisesta.  
Metsästrategian päivittäminen käynnistyy lähtötietojen kartoituksella ja 
keruulla. Tietoja ja lähtökohtia valmistelutyöhön kerätään mm. kuntalaisilta, 
sidosryhmiltä ja muilta yhteistyötahoilta esim. kyselyiden avulla. 
 
Ohjausryhmä laatii metsästrategialuonnoksen. Kuntalaiset ja kunnassa 
toimivat yhdistykset osallistetaan tiedottamalla lehdessä ja kunnan 
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kotisivulla metsästrategialuonnoksesta. Metsästrategialuonnos esitetään 
yleisötilaisuudessa. Metsästrategialuonnos on kaikkien nähtävillä ja 
kommentoitavissa noin kuukauden ajan. 
 
Palautteen ja kommenttien perusteella laaditaan metsästrategiaehdotus, 
joka esitellään yhdyskuntatekniikan lautakunnalle. Lautakunta pyytää 
metsästrategiaehdotuksesta lausunnot mm. sivistys- ja vapaa-
aikalautakunnalta, rakennus- ja ympäristölautakunnalta, konsernijaostolta, 
vammais- ja vanhuusneuvostolta sekä nuorisovaltuustolta. Kuntalaiset ja 
kunnassa toimivat yhdistykset osallistetaan tiedottamalla lehdessä ja 
kunnan kotisivulla metsästrategiaehdotuksesta. Metsästrategiaehdotus 
esitetään yleisötilaisuudessa. Metsästrategiaehdotus on kaikkien nähtävillä 
ja kommentoitavissa noin kuukauden ajan. 
 
Lautakuntakäsittelyn, lausuntojen, palautteen ja kommenttien perusteella 
laaditaan päivitetty metsästrategiaehdotus, joka viedään 
yhdyskuntatekniikan lautakunnalle päätöskäsittelyyn. Lautaunta esittää 
kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että se hyväksyy lautakunnan 
esityksen uudeksi metsästrategiaksi. 
 
 
Metsähoitotyöt metsästrategian valmisteluprosessin aikana 
 
Metsäsuunnitelman perusteella laaditaan toimenpideohjelma. Ohjelman 
hyväksymisen jälkeen kilpailutetaan ohjelman toteutus, minkä jälkeen 
metsänhoitotyöt voidaan suorittaa, edellyttäen, että talvikauden 
sääolosuhteet ovat suotuisat. Toimenpideohjelmia laaditaan 
metsästrategian päivitystyön rinnalla.  
 
Uuden toimenpideohjelman laatiminen on aloitettu ja se valmistuu keväällä 
2021. Lausuntojen ja lautakuntakäsittelyn jälkeen hyväksytyn ohjelman 
toteuttaminen kilpailutetaan ja hakkuut voivat alkaa aikaisintaan talvella 
2021-2022, mikäli sääolosuhteet sen mahdollistavat. Metsästrategian 
mukaisella enimmäishakkuumäärällä 2 500 m3/v suuri osa myyntituloista 
menee puun korjuuseen ja metsien hoitoon. Vuodelle 2021 ei ole tulossa 
metsänmyyntituloja. 
 

Esittelijä Yhdyskuntatekniikan johtaja 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle, että se 
käynnistää metsästrategian valmistelun esitetyn mukaisesti   

 
 
Käsittely  Käsittelyn aikana Kim Männikkö teki seuraavan muutosehdotuksen: 

Metsähoitosuunnitelma tehdään 10 vuoden aikavälillä, ja siinä otetaan 
kantaa mitä hoitotoimenpiteitä tehdään ja missä. Kunnan metsät ovat olleet 
hoitamatta hyvin kauan. Strategiassa määritellään puunmyyntitulot nettona 
esim.30 000-150 000€/ vuosi Kaikki kunnan metsät ennakkoraivataan 
ennen hakkuun aloittamista hakkuujäte korjataan pois jos tarvetta on 
(suotava). Hakkuut voidaan teettää esim. Metsäreviirin toimesta tai jonkun 
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muun toimijan toimesta (kunta on metsäreviirin jäsen, ja maksaa 
jäsenmaksun joka vuosi) -käytetään paikallisia urakoitsijoita jos mahdollista 
-hakkuut suoritetaan järkeä käyttäen niin minimoidaan hakkuujäljet. 
Ehdotusta kannattivat Matti Kaurila, Carl-Johan Kajanti, Jenny Snellman, 
Pekka Rehn, Kati Kettunen, Anneli Granström. 
Puheenjohtaja totesi, että tuli äänestää pohjaehdotuksen ja 
muutosehdotuksen välillä, koska oli annettu pohjaehdotuksesta poikkeavia 
ehdotuksia. Puheenjohtaja ehdotti, että äänestetään seuraavasti: 
pohjaehdotus JAA, Kim Männikön tekemä muutosehdotus EI. 
Pohjaesityksen puolesta äänesti kolme (3); Miisa Jeremejew, Pekka 
Jäppinen ja Sanni Jäppinen.  
Kim Männikön muutosehdotusta äänesti kahdeksan (8); Kati Kettunen, Kim 
Männikkö, Anneli Granström, Carl-Johan Kajanti, Jenny Snellman, Matti 
Kaurila, Pekka Rehn, Viveca Lahti. 
Puheenjohtaja totesi, että Kim Männikön muutosehdotus voitti äänin 
kahdeksan (8) – kolme (3). Käsittelyä jatkettiin. 
 
Viveca Lahti teki seuraavan evästysehdotuksen: Lasketaanko kaava-
alueiden puistot ns lähimetsäksi? Jos lasketaan tulisi metsäohjelmaan 
lisätä oma luokka kaava-alueiden puistot. 
Ehdotusta kannattivat Kati Kettunen ja Pekka Jäppinen. 
Lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
 
Sanni Jäppinen teki seuraavan evästysehdotuksen: Päivitettävän 
metsästrategiassa lähtökohtia oltava mm -virkistyskokemuksen ja 
elämyksen tarjoaminen asukkaille lähiluonnossa -luonnon 
monimuotoisuuden turvaaminen -hiilensidonta ja hiilenvarastointi 
Valmistelussa on kuultava ja pyydettävä lausunnot metsissä toimivilta 
yhdistyksiltä kuten ympäristöyhdistykseltä, Porkkalan polulta, partiolaisilta 
ja asukasyhdistyksiltä, päiväkodeilta ja kouluilta. Metsästrategian 
pohjatietoina tulee käyttää päivitettyjä ja perusteellisia luontoselvityksiä 
kaikista eliöryhmistä ja luontotyypeistä. Lisäksi metsästrategian tulee 
sisältää selvitykset alueiden käytöstä ja hiilitaseesta. 
Ehdotusta kannatti Miisa Jeremejew. 
 
Puheenjohtaja totesi, että tuli äänestää pohjaehdotuksen ja 
evästysehdotuksen välillä, koska oli annettu pohjaehdotuksesta poikkeavia 
ehdotuksia. Puheenjohtaja ehdotti, että äänestetään seuraavasti: 
pohjaehdotus JAA, Sanni Jäppisen tekemä evästysehdotus EI. 
Pohjaesityksen puolesta äänesti seitsemän (7); Anneli Granström, Matti 
Kaurila, Carl-Johan Kajanti, Jenny Snellman, Viveca Lahti, Kati Kettunen ja 
Kim Männikkö.  
Sanni Jäppisen evästysehdotusta äänesti neljä (4); Pekka Rehn, Pekka 
Jäppinen, Sanni Jäppinen, Miisa Jeremejew. 
Puheenjohtaja totesi, että pohjaehdotus voitti äänin seitsemän (7) – 
neljä (4). Käsittelyä jatkettiin. 

 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle, 

 
1 
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että se käynnistää metsästrategian valmistelun  
 
2 
että se evästää jatkovalmistelua seuraavasti; metsähoitosuunnitelma 
tehdään 10 vuoden aikavälillä, ja siinä otetaan kantaa mitä 
hoitotoimenpiteitä tehdään ja missä. Kunnan metsät ovat olleet hoitamatta 
hyvin kauan. Strategiassa määritellään puunmyyntitulot nettona esim.30 
000-150 000€/ vuosi Kaikki kunnan metsät ennakkoraivataan ennen 
hakkuun aloittamista hakkuujäte korjataan pois jos tarvetta on (suotava). 
Hakkuut voidaan teettää esim. Metsäreviirin toimesta tai jonkun muun 
toimijan toimesta (kunta on metsäreviirin jäsen, ja maksaa jäsenmaksun 
joka vuosi) -käytetään paikallisia urakoitsijoita jos mahdollista -hakkuut 
suoritetaan järkeä käyttäen niin minimoidaan hakkuujäljet 
 
3 
että se evästää jatkovalmistelua seuraavasti; Lasketaanko kaava-alueiden 
puistot ns lähimetsäksi? Jos lasketaan tulisi metsäohjelmaan lisätä oma 
luokka kaava-alueiden puistot. 
 
 
Kunnanhallituksen puheenjohtaja Timo Haapaniemi poistui kokouksesta 
§ 112 käsittelyn aikana klo 20.00.    

  
 
 
Kunnanhallitus 02.11.2020 § 377  
  
Valmistelija kunnanpuutarhuri Harry Eklund, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi  

 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää 
 
1 
käynnistää metsästrategian valmistelun  
 
2 
että valmistelussa huomiodaan yhdyskuntatekniikan lautakunnan antamat 
evästykset. 

 
 
Käsittely Ylva Wahlström esitteli asian. Käsittelyn aikana Anna Aintila teki Reetta 

Hyvärisen, Saara Huhmarniemen  ja Piia Aallonharjan kannattamana 
seuraavan lisäysesityksen evästykseksi: ” Käytetään ensisijaisesti metsien 
jatkuvan kasvatuksen menetelmää.” Aintilan lisäysesitys hyväksyttiin 
yksimielisesti. 
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 Keskustelu jatkui. Käsittelyn aikana Hans Hedberg Ulf Kjerinin ja Ari 

Harisen kannattamana teki seuraavan vastaesityksen: ”Metsäreviiri 
valmistelee kunnan metsästrategiaa”. 

 
 Käytiin keskustekua Metsäreviirin roolista kunnan metsästrategiassa. 

Puheenjohtaja esitti asian jättämistä pöydälle virkamiesten lisäselvityksen 
hankkimiseksi Metsäreviirin toiminnasta. Pöydällejättämisesitystä sekä 
kannatettiin että vastustettiin. 

 
 Puheenjohtaja totesi että asiasta on äänetettävä: ”Jaa” on pohjaesitys ja 

”ei” on esitys asian jättämisestä pöydälle lisäselvitystä varten.  Annettiin 4 
jaa -ääntä: Piia Aallonharja, Anna Aintila, Reetta Hyvärinen ja Saara 
Huhmarniemi. Annettiin 9  ei-ääntä: Timo Haapaniemi, Ari Harinen, Ulf 
Kjerin, Hans Hedberg, Matti Kaurila, Kati Kettunen, Pirkko Lehtinen, Antti 
Salonen ja Noora Piili. 

 
 Puheenjohtaja totesi päätöksenä, että asia jää pöydälle seuraavaan 

kokoukseen lisäselvityksen hankkimiseksi. 
 
 Tämän pykälän lopussa klo 18.05 Reetta Hyvärinen poistui kokouksesta ja 

hänen tilalleen tuli Jaakko Kallio. 
 
  
 
Päätös Kohta 1: Päätösehdotuksen mukaisesti yksimielisesti 

 
Kohta 2: Päätösehdotuksen mukaisesti. Päätettiin yksimielisesti, että 
päätösehdotukseen tulee lisätä: ” Käytetään ensisijaisesti metsien jatkuvan 
kasvatuksen menetelmää” 
 
Metsäreviirin osalta asia jätettiin pöydälle seuraavaan kokoukseen 
lisäselvityksen hankkimiseksi.  

 
Tiedoksi 
 
 
Kunnanhallitus 09.11.2020 § 394  
  
Valmistelija kunnanlakimies Hannu Sorvari, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää merkitä lisäselvityksen tiedoksi. 
 
 
Käsittely 
 Käytiin keskustelu. käsittelyn aikana Ulf Kjerin Anna Aintilan, Hans 

Hedbergin, Antti Salosen, Matti Kaurilan, Ari Harisen, Antti Kilapan ja Timo 
Haapaniemen kannattamana esitti seuraavan evästysehdotuksen: 
”Ehdotan että työryhmän laatima metsästrategiaesitys esitellään 
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kuntatekniikan lautakunnalle ja kunnanhallitukselle jonka jälkeen työryhmä 
arvioi saadun palautuksen perusteella strategian sisältöä. Tämän jälkeen 
metsästrategia viedään kuultavaksi kuntalaisille ja lähetetään 
lausuntokierokselle.” 

 
 Puheenjohtaja totesi ehdotuksen tulleen kannatetuksi yksimielisesti ja se 

hyväksyttiin. 
 
 Tämän pykälän aikana klo 20.53 Jaakko Kallio poistui kokouksesta ja 

Reetta Hyvärinen saapui kokoukseen  
 
 
Päätös Kunnanhallitus   päätti yksimielisesti päätösehdotuksen mukaan lisättynä 

seuraavalla evästyksellä: ”Työryhmän laatima metsästrategiaesitys 
esitellään kuntatekniikan lautakunnalle ja kunnanhallitukselle jonka jälkeen 
työryhmä arvioi saadun palautuksen perusteella strategian sisältöä. Tämän 
jälkeen metsästrategia viedään kuultavaksi kuntalaisille ja lähetetään 
lausuntokierokselle”. 

  
 
 
 
  
 
 
  
 
 
  
Liitteet / bilagor 

1 metsästrategia_ytl_päätös_31.8.23 
2 Uusi_metsästrategia 08.05.23 
3 Uusi_metsästrategia 080523_Liitteet 
4 uusi_metsastrategia_tekstina_ja_HVan_korjauksin 
5 Liite1RAMS_luokittelu 
6 yhdyskuntatekniikan lautakunta 31.8.2023 metsästrategian liite, 

H.Valtasen muutokset 
7 Metsästrategian taustakysymykset_yhdistelma 
8 Kirkkonummen kunnan metsästrategia_YT ltk 19.1.2023 
9 Selvitys Metsäreviiri -metsänhoitoyhdistyksestä kunnan 

hankintakumppanina 
 
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Uusi_metsästrategia 17.8.2023 
Uusi_metsästrategia_170823_Liitteet 
Esitys kyselyn tuloksista_ohjausryhmälle 
metsakyselynkarttavastukset 
kunnan_metsät_2023_keskinen 
kunnan_metsät_2023_eteläinen 
kunnan_metsät_2023_pohjoinen 
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Oitbackan koulukiinteistön myyntiä koskeva esisopimus 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 303     
454/10.00.02/2022  
 
 
Valmistelija Maankäyttöinsinööri Aija Aunio ja kunnangeodeetti Otso Kärkkäinen, 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää  
  
1  
hyväksyä liitteenä olevan kiinteistökaupan esisopimuksen, joka koskee 
Oitbackan koulukiinteistöä 257-455-1-1 (OITBACKA SKOLTOMT) ja 
opettajien asuinrakennuksen kiinteistöä 257-455-2-12 (OITBACKA 
SKOLTOMT II) rakennuksineen. Esisopimus on allekirjoitettava kahden 
kuukauden kuluessa sen lainvoimaisesta hyväksymispäätöksestä. 
 
2 
oikeuttaa kunnanjohtajan tekemään esisopimuksen ehtoihin vähäisiä 
tarkistuksia ja valtuuttaa kunnanjohtajan allekirjoittamaan esisopimuksen ja 
sitä koskevan kauppakirjan. 
 
3 
päättää, että päätös voidaan panna täytäntöön odottamatta sen 
lainvoimaisuutta (kuntalaki 143 §). 

 
Käsittely Yhdyskuntatekniikan johtaja Anna-Kaisa Kauppinen oli paikalla tämän 

pykälän käsittelyn aikana ja poistui pykälän jälkeen klo 17:34. 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
 
Selostus Kunnanhallitus on päättänyt 21.6.2021 (§ 272) hyväksyä kunnan 

rakennuskannan salkutuksen päivityksen. Päätöksen mukaan C-luokkaan 
luokitelluista kohteista luovutaan. Oitbackan kouluna toiminut rakennus ja 
sen yhteydessä oleva opettajien asuinrakennus on luokiteltu C-luokkaan 
kuuluviksi. Kunnanhallitus päätti 26.6.2023 § 212, että koulukiinteistö 257-
455-1-1 ja asuinrakennuksen kiinteistö 257-455-2-12 rakennuksineen 
voidaan myydä kiinteistöarviossa määritetyn arvon mukaan ilman 
tarjouskilpailua 230 000 euron kauppahinnalla. Valmistelun tavoitteena on 
ollut, että osa koulukiinteistöstä muutetaan yritystilaksi, mikä mahdollistaa 
palvelutarjonnan kehittämisen alueella.   

 
 Kiinteistö 257-455-1-1 on kooltaan 5 774 m2 ja sillä sijaitsee arviolta 

vuonna 1850 valmistunut noin 525 k-m2:n suuruinen koulurakennus sekä 
kaksi talousrakennusta. Koulurakennus on yleiskaavassa osoitettu 
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suojeltavaksi (r-346). Vuonna 2021 laaditun kuntoarvion RS-15, 
Raksystems Insinööritoimisto Oy, mukaan koulurakennuksen kuntoluokka 
on välttävä.  

 
 Kiinteistö 257-455-2-12 on kooltaan 7 035 m2 ja sillä sijaitsee noin 200 k-

m2 suuruinen asuinrakennus, jossa tällä hetkellä sijaitsee kaksi asuntoa 
erillisillä sisäänkäynneillä, sekä kaksi  talousrakennusta. Kuntoarvion, RS-
15, Raksystems Insinööritoimisto Oy, mukaan asuinrakennuksen 
kuntoluokka on tyydyttävä.  

 
 Esisopimuksen ehtojen mukaan koulurakennukseen tulee sijoittaa 

yritystiloja vähintään 10% rakennuksen pinta-alasta. Kaupan syntymisen 
edellytyksenä on, että myönteinen ja lainvoimainen 
suunnittelutarveratkaisu- ja/tai poikkeamispäätös koulurakennuksen 
käyttötarkoituksen muuttamiseksi asunnoksi ja yritystilaksi. Mikäli 
myönteistä päätöstä ei saada 4 kuukauden kuluessa käsittelykelpoisen 
hakemuksen jättämisestä, ostajalla ei ole ostovelvollisuutta kohteeseen.   

 
 
Päätöksen liitteet: 

 esisopimusluonnos  
 ostajien yhteystiedot (ei julkaistava) 

 
Päätöksen oheismateriaali: 

 kaupan kohteen sijainti kartalla 
  

 
 
 
  
 
  
Liitteet / bilagor 

10 Esisopimus_Oitbacka_luonnos_kh_250523 
11 Liite_Ostajien yhteystiedot 

 
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Oheisaineisto_Kaupan kohde kartalla 
Arviolausunto Oitbacka skola ja erillinen asuinrakennus 17052023 
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Talouden seurantaraportti 8/2023 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 304     
37/02.02.02/2023  
 
 
Valmistelija Talousjohtaja Esa Lindell,  
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus merkitsee talouden seurantaraportin 8/2023 tiedokseen. 
 
Käsittely Talousjohtaja Esa Lindell esitteli asiaa kokouksessa. 
 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Selostus Toimielintasoiset sekä tulo- ja menolajikohtaiset ulkoiset toteumat ovat 

liitteenä. Toimintakate kasvoi elokuussa 2,8 % edelliseen vuoteen nähden, 
mutta käytettävissä on 0,7 % vähemmän määrärahaa kuin tilinpäätöksessä 
2022. Vertailuvuodelta 2022 on liitteestä poistettu toimielintasoisen 
vertailun toimintakatteesta hyvinvointialueelle siirtyneet kustannukset 
muutosvertailun mahdollistamiseksi. Siirtyneet erät ovat otettu 
toimintakatteen jälkeen mukaan vuoden 2022 tuloslaskelmaan. 

 
 Kevään palkkaratkaisu kasvatti menoja erityisesti kesäkuun kertaerien ja 

prosentuaalisten lisäkorotusten takia, johon ei ole varauduttu 
talousarviossa. Elokuun tietojen pohjalta voidaan arvioida, että 
henkilöstömäärärahan korotustarvetta on erityisesti yhteisissä palveluissa 
sekä sivistys- ja vapaa-aikapalveluissa.  

  
 Ostopalvelujen määrärahavaraus ei selvästi riitä suomenkielisen kasvatus 

ja koulutuslautakunnan, yhdyskuntatekniikan eikä toimitilapalvelujen 
lautakunnan osalta. Ostopalvelujen toteumaprosentti on 68 kun edellisenä 
vuonna se oli 63 %. Kokonaisuutena palvelujen ostoihin käytetty 
euromäärä pysyi ennallaan edelliseen vuoden elokuuhun nähden, mutta 
määrärahaa on käytettävissä 3 milj. euroa vähemmän.. 

 
 Tuloja ovat kertyneet edelliseen vuoden elokuuhun verrattuna 11 % 

enemmän ja toteumaprosentti on elokuussa 64,5 %. Menojen toteutuma oli 
67,7 %, kun edellisen vuoden elokuussa se oli 65,1 %. 

 
 Kaikkiaan eri toimielimet tulevat tarvitsemaan lisämäärärahaa 5-6 milj. 

euroa, mutta kokonaisuutena toimintakatteen kasvu on tätä pienempi. 
Toimielimet tekevät esitykset lisämäärätarpeestaan lokakuun 
kokouksissaan. 
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 Tulos on elokuun lopun tilanteessa ylijäämäinen 17,1 milj. euroa. 
  
 Oheismateriaalina on edellisen kokouksen ajankohtaiskatsaus 

Kirkkonummen elokuun väestö- ja rakentamistilastoihin.  
 
  
 
  
Liitteet / bilagor 

12 Tulo ja menolajit elokuu 2023 
13 TA toimintakateseuranta elokuu 2023 
14 Verotulot 2023 syyskuu 

 
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

KirkkonummiNyt_2023-08 



 
 Kirkkonummen kunta 

Kunnanhallitus 
Pöytäkirja 21  31/49 

 
 
Valtioneuvos C.F. ja Maria von Wahlbergin rahaston sääntöjen muuttaminen, Kv 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 305     
542/02.07.02/2023  
 
 
Valmistelija Talousjohtaja Esa Lindell, yhdyskuntatekniikan johtaja Anna-Kaisa 

Kauppinen, kunnanlakimies Hannu Sorvari, toimitilajohtaja Kari Toikka ja 
kunnangeodeetti Otso Kärkkäinen  

 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 
 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää esittää kunnanvaltuustolle, että valtuusto päättää 
hyväksyä Valtioneuvos C.F. ja Maria von Wahlbergin rahastojen säännöt 
liitteen mukaisesti. Muutos tulee voimaan, kun päätös on saanut 
lainvoiman. 

 
Päätös Esittelijä veti asian pois esityslistalta. 
 
 
Selostus Kunnanhallitus päätti 26.6.2023, että C.F. ja Maria von Wahlbergin 

rahaston sääntömuutos valmistellaan kesän jälkeen muutettavaksi siten, 
ettei nykyisten sääntöjen mukaisia avustuksia opiskelijoille eikä taiteilijoille 
enää jaeta. Perusteena on nykyisten sääntöjen perusteista johtunut hyvin 
vaihteleva tai olematon käytettävissä oleva avustusmäärä, joka kesäkuun 
kunnanhallituksen päätöksessä esitettiin myönnettäviksi kunnan saamin 
perintövaroin sivistys- ja vapaa-aikatoimen valmistelemin periaattein. 

 
 Nykyisissä säännöissä lukee, että tarkoituksena on turvata kiinteistöllä 

sijaitsevien kulttuurihistoriallisten rakennusten kunnossapito siten, että 
rahaston pääoma riittää toteuttamaan tämän tarkoituksen. Metsän hoidon 
kustannukset ja kiinteistön korjaukset vähennettynä metsän myynnistä 
saaduilla tuotoilla ovat vähentäneet pääomaa keskimäärin 10 595 eurolla 
vuodessa 20 viimeisen vuoden aikana Alkuperäinen pääoma testamentilla 
31.12.1970 on ollut 20.690,28 euroa. Vuonna 1985 rahaston pääoma oli 
1.015.494,39 euroa, johon tällöin yhdistettiin ammattiopistorahaston varat 
53.526,44 euroa. Rahaston pääomaa on kartutettu tukkuhintaindeksin ja 
sittemmin elinkustannusindeksin muutoksilla ja pääoma on 31.12.2022 
tilanteessa kasvanut 2 845 157,72 euroon. 

 
 Koska Navalan kartano on käyttökiellossa kosteusvaurioiden takia ja se on 

kunnan myytävien kiinteistöjen luettelossa, esitetään että sen 
kunnossapitoon ei käytetä testamenttivaroja vaan ostaja velvoitetaan 
huolehtimaan kiinteiston kunnossapidosta.  

  
 Kunnanvaltuusto hyväksyi kokouksessaan 09.10.2017 § 52, että 

testamenttivaroja voidaan sijoittaa turvallisesti pääoma turvaten. Tämän 
jälkeen noin kaksi kolmasosaa varoista eli 1,946 milj. euroa sijoitettiin 
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korkorahastoon. Rahaston tuotto on vuosittain lisätty testamentin 
pääomiin. Tuotto on ollut keskimäärin 41 330 euroa vuodessa.  

 Sääntöjen muutosesityksessä ehdotetaan, että rahaston peruspääoman 
muodostaa yhdistelmärahastoon sijoitettu 1,946 milj. euroa. Muut 
rahastoon kertyneet varat voidaan käyttää testamentilla saadun 
kulttuurihistoriallista arvoa omaavan kiinteistön peruskorjaamiseen. Näin 
rajaten turvataan rahaston pääoman säilyminen. 

 
 Sääntöjä esitetään yksinkertaistettaviksi siten, että rahaston pääomat 

turvataan korkorahastosijoituksen tuotoilla, metsänmyynnin tuotoilla, 
peltojen ja kiinteistöjen vuokratuotoilla vähennettynä metsän ja kiinteistön 
hoidon kustannuksilla. Lisäksi testamentin käsittämältä kiinteistöjen 
alueelta myytyjen tonttien myyntituottojen 20 %:n osuus ohjataan rahaston 
pääomaan. Viimemainitun ehdon valtuusto on päättänyt erikseen, ja ko. 
muutos esitetään lisättäväksi sääntöihin. 

 
Päätöshistoria 
 
Kunnanhallitus 26.06.2023 § 220   
  
 
 
Valmistelija talousjohtaja Esa Lindell,   
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Vt. Kunnanjohtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
 

 Kunnanhallitus päättää, että 
 
1 
C.F. ja Maria von Wahlbergin rahaston peruspääoman tuottoa ei tullut 
vuodelta 2022 eikä avustuksia jaeta rahaston sääntöjen mukaisesti 
 
2 
kunnan saamia avustustarkoitukseen soveltuvia perintöjä voidaan käyttää 
taiteilija-apurahojen myöntämiseen enintään 3000 euroa vuosittain. 
Sivistys- ja vapaa-aikalautakunnalle annetaan oikeus päättää 
avustusperusteista   
 
3 
opiskelija-avustuksia voidaan myöntää soveltuvista perintövaroista 
enintään 6000 euroa lukuvuodessa. Sivistys- ja vapaa-aikalautakunnalle 
annetaan oikeus päättää avustusperusteista  
 
4 
selvitys muilta osin merkitään tiedoksi. 

 
Käsittely Talousjohtaja Esa Lindell esitteli asiaa kokouksessa. 
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Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
Selostus Rahastojen ja testamenttilahjoitusten pääomat per 31.12.2022 
 
 Valtioneuvos C.F. ja Maria von Wahlbergin rahasto 2 843 149,05 euroa 
 Kirkkonummen kunnan juhlavuoden rahasto 36 329,64 euroa 
 Maja ja Alfons Strömstenin rahasto 48 227,11 euroa  
 Loja Saarisen lahjoitus Bobäckin kansakoululle 17 674,83 euroa 
 Brita Blombergin testamentti 7 536,54 euroa 
 Hanna Salinin testamentti 3 396,98 euroa 
 Elis Eklundin testamentti 56 818, 09 euroa 
 Familjen Adlercreutz stipendiefond 19 258,34 euroa 
 
 Brita Blombergin testamenttivarojen käytöstä on selvitys oheismateriaalina. 
 
 Vuonna 2023 jaettavissa olevat varat 
 
 Wahlbergin rahaston sääntöjen mukaista jaettavaa tuottoa ei tullut vuonna 

2021 eikä vuonna 2022. Valtioneuvos C.F. ja Maria von Wahlbergin 
rahaston osalta esitettiin kunnanhallituksessa valmistelupyyntö, että pitäisi 
löytää taiteilija-apurahoille muu rahoituskanava. Kunnanvaltuusto on 
9.10.2017 § 52 hyväksynyt rahaston säännöt, jossa todetaan, että 
rahaston edellisen vuoden peruspääoman tuotosta käytetään enintään 30 
% taitelija-apurahan myöntämiseen vakinaisesti Kirkkonummella asuville 

 ammattitaiteilijoille tai ammattitaidon saavuttaneille taiteellista työtä 
 tekeville henkilöille. Apurahaa voidaan myöntää myös lahjakkaille taiteen 
 harrastajille tai taidetta opiskeleville kirkkonummelaisille. Rahaston 6 §:n 

mukaan kunnanhallitus vahvistaa taiteilija-apurahan myöntämisperusteet. 
Päätöksen avustusten jakamisesta tekee sivistys- ja vapaa-aikalautakunta.  

 
 Muu osuus tuotosta on osoitettu opiskelija-avustuksina maa- ja 

metsätalousalan sekä ylemmän asteen korkeakouluopiskelijoille, joiden 
jaosta on sivistys- ja vapaa-aikalautakunta myös päättänyt. 

 
 Avustusperiaatteiden muutosesitys 
 
 Kunnanhallitukselle esitetään valmistelupyynnön mukaisesti, että taiteilija-

apurahalle osoitetaan testamentin mukaisin perustein rahoitus kunnan 
saamista perinnöistä, joita on saatu ja ollaan saamassa useita. 
Valtiokonttorille, joka perinnön myöntää, on esitetty käytettäviksi mm. 
”kuntalaisten terveyden ja hyvinvoinnin edistämiseen, liikuntapaikkoihin, 
taidehankintoihin ja ohjaa varoja lasten, nuorten, vammaisten sekä 
ikäihmisten hyväksi. Kohteet tarkentuvat ajan kuluessa.”  

 
 Esityksenä on, että käyttötarkoitukseen soveltuvista perinnöistä jaetaan 

3000 euroa joko yhdelle tai useammalle taiteilijalle, jonka jakamisesta 
päättää sivistys- ja vapaa-aikalautakunta.   
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 Kunnanhallitukselle esitetään, että koska testimenttirahaston tuottoon 

sidottu opiskelija-avustus jää usein jakamatta, voidaan perintövaroista 
myöntää Kirkkonummella kirjoilla oleville opiskelijoille avustus, jota voidaan 
käyttää enintään 6000 euroa lukuvuotta kohden. Päätösvalta avustusten 
jakamisen perusteista annetaan sivistys- ja vapaa-aikalautakunnalle. 

 
 C.F. ja Maria von Wahlbergin rahaston sääntömuutos valmistellaan kesän 

jälkeen muutettavaksi siten, ettei nykyisten sääntöjen mukaisia avustuksia 
opiskelijoille eikä taiteilijoille ei enää jaeta, vaan rahastoa käytetään 
Eerikinkartanon rakennusten vaatimiin peruskorjauksiin.  

 
 Kirkkonummen kunnan juhlavuoden rahastosta ei jaeta apurahoja vuonna 

2023. 
 
  
 
  
 
  
 
 
  
Liitteet / bilagor 

15 Valtioneuvos_C.F._ja_Maria_von_Wahlbergin_rahaston_saannot 
muutosesitys kh 250923 ok 

 
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Kv 9.10.2017 
Valtioneuvos_C.F._ja_Maria_von_Wahlbergin_rahaston_saannot 
testamentti 1971 
testamente svenska 1971 
testamente svenska 1946 
testamente 1920 
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Eron myöntäminen yhdyskuntatekniikan lautakunnan varajäsenyydestä sekä uuden 
varajäsenen valinta, K.J., Kv 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 306     
715/00.00.01/2021  
 
 
Valmistelija johdon assistentti Gunnel Ekström,   
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää ehdottaa kunnanvaltuustolle, että valtuusto 
 
1 
myöntää eron Katja Juutille yhdyskuntatekniikan lautakunnan 
varajäsenyydestä 
 
2 
valita uuden varajäsenen Katja Juutin tilalle toimikauden loppuun. 

 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
 
Selostus Katja Juuti on pyytänyt eroa yhdyskuntatekniikan lautakunnan 

varajäsenyydestä. 
 

Kuntalain 10 luvun 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä 
syystä. Eron myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. 

 
Yhdyskuntatekniikan lautakunnan kokoonpano 2021–2025: 
 
Jäsen/varajäsen: 
Pj. Kim Åström, Kok. / Leena Virkki, Kok. 
Vpj. Jenny Snellman, RKP / Michaela Lindholm, RKP 
Pekka Jäppinen, SDP / Katja Juuti, Pro Kirkkonummi 
Antti Salonen, Pro Kirkkonummi / Aku Leijala, Pro Kirkkonummi 
Sanni Jäppinen, Vihr. / Tarja Ketola, Vihr. 
Ronja Karkinen, Vihr. / Henry Scheinin, Vihr. 
Aleksander Polkko, Kirnu ry / Martin Honkanen, Vapauden Liitto rp. 
Teemu Kelkka, Kesk. / Reijo Munther, Kesk. 
Josephine Frimodig, RKP / Ann-Christine Sved, RKP 
Kim Liljequist, RKP / Peter Sundelin, RKP 
Saara Brax, Kok. / Hannu Valtanen, Kok. 
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 Kirkkonummen kunta 

Kunnanhallitus 
Pöytäkirja 21  37/49 

 
 
Pääkaupunkiseudun Vesi Oy:n ylimääräinen yhtiökokous 4.10.2023 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 307     
299/00.04.02/2023  
 
 
Valmistelija johdon assistentti Gunnel Ekström,   
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää 
 
1 
valita kunnan edustaja Pääkaupunkiseudun Vesi Oy:n ylimääräiseen 
yhtiökokoukseen 4.10.2023 
 
2 
mahdollisen evästyksen antamisesta yhtiökokousedustajalle. 

 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti 

 
1 
valita Urho Blomin kunnan edustajaksi Pääkaupunkiseudun Vesi Oy:n 
ylimääräiseen yhtiökokoukseen 4.10.2023 
 
2 
olla antamatta erityistä evästystä yhtiökokousedustajalle. 

 
 
Tiedoksi Pääkaupunkiseudun Vesi Oy, valitulle edustajalla 
 
Selostus Pääkaupunkiseudun Vesi Oy:n vuoden 2023 1. ylimääräinen yhtiökokous 

pidetään keskiviikkona 4.10.2023 alkaen klo 12:00 HSY Helsingin seudun 
ympäristöpalvelut -kuntayhtymän 1 krs. kokoushuoneessa Kaupungin 
vesijohtokonttori, osoitteessa Ilmalankuja 2 A, 00240 Helsinki, 

 
Kunnanhallitus päätti nimetä Urho Blomin kunnan edustajaksi 17.5.2023 
pidettyyn Pääkaupunkiseudun Vesi Oy:n 1. yhtiökokoukseen. 

 
  
 
  
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Lähete, kokouskutsu Pääkaupunkiseudun Vesi Oyn 1. ylimääräiseen 
yhtiökokoukseen 2023 
PSV Oy yhtiökokoukset, saapumisohje Ilmalankuja 2 A 1, Helsinki 
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Kokouskutsu, Pääkaupunkiseudun Vesi Oyn 1. ylimääräinen 
yhtiökokous 4.10.2023 
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Kiinteistö Oy Kirkkonummen Kunnantalon ylimääräinen yhtiökokous 4.10.2023 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 308     
710/00.04.02/2023  
 
 
Valmistelija johdon assistentti Gunnel Ekström,   
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää 
 
1 
valita kunnan edustaja Kiinteistö Oy Kirkkonummen Kunnantalon 
ylimääräiseen yhtiökokoukseen 4.10.2023 
 
2 
mahdollisen evästyksen antamisesta yhtiökokousedustajalle 
 
3 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti 

 
1 
valita yhdyskuntatekniikan johtajan Anna-Kaisa Kauppisen kunnan 
edustajaksi Kiinteistö Oy Kirkkonummen Kunnantalon ylimääräiseen 
yhtiökokoukseen 4.10.2023 
 
2 
olla antamatta erityistä evästystä yhtiökokousedustajalle 
 
3 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
Selostus Kiinteistö Oy Kirkkonummen Kunnantalon ylimääräinen yhtiökokous 

pidetään 4.10.2023 klo 11.30 Teams-kokouksena 
 

Kunnan edustajana Kiinteistö Oy Kirkkonummen Kunnantalon 
yhtiökokouksessa 15.6.2023 toimi yhdyskuntatekniikan johtaja Anna-Kaisa 
Kauppinen (15.6.2023 Kauppinen toimi vt. kunnanjohtajana). 

 
 
  
 
  
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 
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Liite Kiinteistö Oy Kirkkonummen Kunnantalo, hallituksen kokouksen 
pöytäkirja 25.7.2023, nro 22023 
Kokouskutsu, esityslista ja valtakirja ylimääräinen yhtiökokous 4.10.2023 
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Västra Nylands folkhögskola, yhtymäkokous 31.10.2023 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 309     
495/00.04.02/2023  
 
 
Valmistelija johdon assistentti Gunnel Ekström,   
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää valita kunnan yhtymäkokousedustajan 
Samkommunen för Västra Nylands folkhögskolan 31.10.2023 pidettävään 
yhtymäkokokseen. 

 
Käsittely  
 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti valita Stefan Gustafssonin kunnan 

edustajaksi ja Josephine Frimodigin kunnan varaedustajaksi 
Samkommunen för Västra Nylands folkhögskolan 31.10.2023 pidettävään 
yhtymäkokokseen.  

 
 
Tiedoksi Västra Nylands folkhögskola, valituille edustajille 
 
Selostus Ennakkoilmoitus: Samkommunen för Västra Nylands folkhögskolan 

yhtymäkokous pidetään 31.10.2023 klo 17.00 Karjaalla. 
 
  

Kokouksessa käsiteltävät asiat: 
 Talousarvioseuranta 1–9.2023 
 Talousarviomuutos 2023 
 Vuoden 2024 palkkiot, matkakulukorvaukset ja työmatkapäivärahat 
 Talousarvio 2024 ja taloussuunnitelma 2025–26 
 Hallituksen valinta 
 Tarkastuslautakunnan valinta 

 
Stefan Gustafsson on toiminut kunnan edustajana, varaedustajana 
Josephine Frimodig. 

 
 
  
 
  
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Förhandsmeddelande om VNF samkommunsstämmans möte 
31.10.2023 
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Luksian yhtymäkokous 23.11.2023,  yhtymäkokousedustajan nimeämispyyntö 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 310     
294/00.04.02/2023  
 
 
Valmistelija johdon assistentti Gunnel Ekström,   
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää nimetä kunnan yhtymäkokousedustajan Luksian 
yhtymäkokoukseen 23.11.2023. 

 
Käsittely <Aloita käsittelyn kuvaus tästä> 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielissti nimetä Anna Sahiluoman kunnan 

yhtymäkokousedustajaksi ja Ulla Seppälän varaedustajaksi Luksian 
yhtymäkokoukseen 23.11.2023. 

 
Tiedoksi kirjaamo@luksia.fi, edustajille 
 
Selostus Länsi-Uudenmaan koulutuskuntayhtymän seuraava yhtymäkokous 

pidetään torstaina 23.11.2023 klo 13.00 Lohjalla. 
Yhtymäkokouksen kokouskutsu/esityslista lähetetään vähintään kolme 
viikkoa ennen kokousta. 

 
Luksia pyytää nimeämään edustajan ja varaedustajan sekä ilmoittamaan  

 edustajien sähköpostiosoitteet viimeistään 27.10.2023 sähköpostilla 
kirjaamo@luksia.fi.  

 
Anna Sahiluoma nimettiin kunnan edustajaksi Luksia, Länsi-Uudenmaan 
koulutuskuntayhtymän yhtymäkokoukseen 12.6.2023 ja Ulla Seppälä 
nimettiin varaedustajaksi. 

 
 
  
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Pyyntö yhtymäkokousedustajan nimeäminen, Luksian yhtymäkokous 
23.11.2023 
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Kunnanjohtajan ajankohtaiset asiat 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 311     
36/00.01.02/2023  
 
 
Valmistelija kunnanjohtaja Virpi Sailas, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 

29671 (vaihde) 
 
 

Päätösehdotus Kunnanjohtaja Sailas Virpi 
 

 Kunnanhallitus päättää merkitä kunnanjohtajan ajankohtaiskatsauksen 
tiedoksi. 

 
Käsittely  
 
Päätös Kunnanjohtajan ajankohtaiskatsaus merkittiin tiedoksi. 

 
Todettiin linjauksena, että kunnanhallituksen kokoukset pidetään 
asialistasta riippuen joko lähi- tai etäkokouksena. Pitopaikasta tulisi 
ilmoittaa hyvissä ajoin. 

 
 
Selostus Kunnanjohtaja esittelee ajankohtaisia valmisteluissa olevia asioita: 
 

- kunnanhallituksen kokoukset, lähi- ja/tai etäkokouksina 
 

Hallintosäännön 147 §:n mukaan toimielin päättää kokoustensa ajan ja 
paikan 
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Kuntalain 92 §:n mukaista otto-oikeusmenettelyä varten saapuneet päätökset 
 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 312  
    

 
Toimielinten pöytäkirjoja 
Kirkkonummen Vesi- liikelaitoksen johtokunta 13.9.2023 
Keskusvaalilautakunta 12.9.2023 
 
Viranhaltijapäätöksiä 
 
Luettelo valvottavista viranhaltijapäätökset on liitteenä. 
Viranhaltijapäätökset ovat kokonaisuudessaan liitteineen luettavissa 
kokousjärjestelmässä: (tiedostot / kunnanhallitus / viranhaltijapäätökset). 
 
 

Esittelijä  Kunnanjohtaja Virpi Sailas, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus merkitsee tiedokseen edellä mainitut kuntalain 92 §:n 
nojalla otto-oikeuden käyttämistä varten esitetyt päätökset ja päättää, että 
Kunnanhallitus ei ota asioita käsiteltäväkseen. 
 

Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
Liitteet / bilagor 

16 Päätösluettelo, 14.-25.9.2023 
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Ilmoitusasioita tiedoksi 
 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 313  
    

 
Korkeimman hallinto-oikeuden päätös nro 2665/19.9.2023 etuosto-
oikeusasiaa koskevaan valituslupahakemukseen ja valitukseen. 
Muutoksenhakijat: Aarno Pajusen kuolinpesä ja Suomen Dravde Oy  
 
 
 

Päätösehdotus  Kunnanhallitus merkitsee ilmoitusasiat tiedokseen. 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
Liitteet / bilagor 

17 Korkeimman hallinto-oikeuden päätös 19.9.2023 nro 26652023, 
dnro 7262022, Etuosto-oikeusasiaa koskeva valituslupahakemus ja 
valitus 
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Muut asiat 
 
Kunnanhallitus 25.09.2023 § 314  
    

 
 
 
Jäsen Anna Sahiluoman selvityspyyntö: 
Kunnanhallitus toivoo päivityksen Kylmälän vesiosuuskunnan tilanteesta. 
 
Talousjohtaja Esa Lindell ilmoitti, että asiaa käsitellään kunnanhallituksen 
seuraavassa kokouksessa. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 300, § 301, § 302, § 304, § 305, § 306, § 311, § 
312, § 313, § 314 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa 
kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 303, § 307, § 308, § 309, § 310 

 

Oikaisuvaatimusohje 

Oikaisuvaatimus kunnanhallitukselle 

Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen. Päätökseen ei saa 
hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen. Oikaisuvaatimuksen saa tehdä se, johon 
päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi 
vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan jäsen. 

Oikaisuvaatimusviranomainen 

Oikaisuvaatimus tehdään Kirkkonummen kunnanhallitukselle. 

Oikaisuvaatimusaika 

Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista. 

Tiedoksisaanti 

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän päivän 
kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen 
suostumuksella katsotaan asianosaisen saaneen tiedon päätöksestä kolmantena päivänä 
viestin lähettämisestä, jollei muuta näytetä. 

Käytettäessä todisteellista tiedoksiantoa katsotaan asianosaisen saaneen päätöksen 
tiedoksi saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen tiedoksisaantitodistukseen 
merkittynä aikana. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun 
pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa. 

Tiedoksisaantipäivää tai sitä päivää, jona päätös on asetettu nähtäväksi, ei oteta lukuun 
oikaisuvaatimusaikaa laskettaessa. Jos määräajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, 
itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, oikaisuvaatimuksen 
saa tehdä ensimmäisenä arkipäivänä tämän jälkeen. 

Oikaisuvaatimuksen sisältö 

Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta. 

Oikaisuvaatimuksessa, joka on osoitettava kunnanhallitukselle, on ilmoitettava 

- päätös, johon haetaan oikaisua 

- miltä kohdin päätökseen haetaan oikaisua ja millaista oikaisua siihen vaaditaan tehtäväksi 

- perusteet, joilla oikaisua vaaditaan 
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- oikaisuvaatimuksen tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 

- jos oikaisuvaatimuspäätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona 
pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite 

- jos oikaisuvaatimuksen tekijän puhevaltaa käyttää hänen laillinen edustajansa tai 
asiamiehensä tai jos oikaisuvaatimuksen laatijana on joku muu henkilö, 
oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava laatijan yhteystiedot 

  

Oikaisuvaatimuksen toimittaminen 

Oikaisuvaatimus on toimitettava jäljempänä olevaan osoitteeseen virka-aikana ennen 
oikaisuvaatimusajan päättymistä. 

Postiin oikaisuvaatimus on jätettävä niin ajoissa, että se ehtii perille kunnan kirjaamoon 
oikaisuvaatimusajan viimeisenä päivänä ennen kirjaamon virka-ajan päättymistä. 
Oikaisuvaatimuksen voi toimittaa ennen oikaisuvaatimusajan päättymistä myös telekopiona 
tai sähköpostilla lähettäjän omalla vastuulla. 

Yhteystiedot: 

Kirkkonummen kunta 

Postiosoite: PL 20, 02401 Kirkkonummi 

Käyntiosoite: Ervastintie 2, palvelupiste tai kirjaamo 1.krs, Kirkkonummi 

Virka-aika: 8.30 - 16.00, maanantaisin 8.30 - 17.00 

puh.vaihde 09-29671, faksi  (09) 8786 053 

s-posti: kirjaamo@kirkkonummi.fi 

Oikaisuvaatimuksen käsittelyn maksullisuus. 

Oikaisuvaatimuksen käsittelystä ei peritä maksua.


